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Protokół nr L/22 

z obrad L Sesji Rady Gminy Włocławek VIII kadencji 

z dnia 19 sierpnia 2022 r. 

 

Część I. 

1) Data sesji: 19.08.2022 r.   

2) Godzina rozpoczęcia obrad: 15:00 

3) Miejsce obrad: Urząd Gminy Włocławek, ul. Królewiecka 7, sala konferencyjna. 

4) Oznaczenie sesji: Sesja nadzwyczajna. 

5) Nazwisko i imię Przewodniczącego obrad: Pan Zbigniew Reniecki. 

6) Nazwisko i imię Protokolanta: Angelika Seroczyńska 

7) Stwierdzenie prawomocności obrad: obrady prawomocne. 

8) Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie  L Sesji Rady Gminy Włocławek.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku  obrad. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie emisji obligacji komunalnych 

oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

5. Zamknięcie obrad L Sesji Rady Gminy Włocławek.  

 

CZĘŚĆ II. 

Przebieg obrad: 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia L Sesji Rady Gminy Włocławek. 

Zgodnie z art. 20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym Pan Przewodniczący 

Zbigniew Reniecki  otworzył obrady L Sesji Rady Gminy Włocławek słowami: „Otwieram L Sesję Rady 

Gminy Włocławek”, zwołaną na wniosek Wójta Gminy Włocławek z dnia 19.08.2022 r. Powitał Radnych, 

Panią Wójt z zespołem, sołtysów oraz gości.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.  

Pan  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż na sali obecnych jest 13 Radnych, co stanowi quorum 

niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji.  

(lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).  

 

Ponadto przypomniał, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  

Poprosił obecnych o uwzględnienie tej informacji oraz -  w przypadku zabierania głosu - o bezwzględne 

przestrzeganie przepisów prawa w zakresie ochrony danych osobowych, to jest  Rozporządzenia 
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Parlamentu Europejskiego i Rady ( UE) w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych i w sprawie swobodnego przetwarzania takich danych.   

 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący w tym punkcie zapytał czy Pani Wójt Magdalena  Korpolak – Komorowska, jako 

wnioskodawca ma propozycję uzupełnienia proponowanego porządku obrad?  

Propozycji uzupełnienia porządku obrad nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał  

pod głosowanie wniosek o przyjęcie porządku obrad L Sesji Rady Gminy Włocławek.  

Na podstawie przeprowadzonego imiennego głosowania stwierdził, że za pozytywnym rozpatrzeniem 

wniosku głosowało 13 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymało się 0 Radnych.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy Włocławek.  

Pan Przewodniczący podziękował i stwierdził, że proponowany porządek został przyjęty jednogłośnie,  

w brzmieniu jak wyżej.  

 

Ad. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie emisji obligacji 

komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

O zabranie głosu w tym punkcie poproszona została Pani Skarbnik, która przekazała, że Gmina, jako 

jednostka samorządu terytorialnego, na podstawie art. 89 ust.1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych 

i art. 2 ustawy o obligacjach, ma możliwość emisji obligacji. Jednostki samorządu terytorialnego mogą 

emitować papiery wartościowe na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu oraz wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu spłaty pożyczek i kredytów. Dzięki emisji obligacji komunalnych 

możliwe będzie sfinansowanie deficytu budżetu Gminy Włocławek w 2022 roku i 2023 roku przy 

jednoczesnym zachowaniu płynności finansowej w okresie wykupu obligacji. Zgodnie z przedmiotową 

uchwałą, wykup ten będzie rozłożony na lata 2027-2038, począwszy od roku 2027 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. b ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy 

należy podejmowanie uchwał w sprawie emitowania obligacji oraz określania zasad ich zbywania i 

wykupu. Podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne do przeprowadzenia emisji określonej 

przedmiotową uchwałą, tak aby zapewnić sfinansowanie planowanego deficytu. 

Ponadto, dla emisji obligacji, niezbędne jest uzyskanie pozytywnej opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

W roku 2022 planuje się emisję obligacji w kwocie 6 434 000,00 zł. Wykup obligacji wyemitowanych 

w 2022 roku, w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Włocławek, zaplanowano w latach 2027-

2035, co gwarantuje prawidłowy poziom wskaźników wynikających z ustawy o finansach 

publicznych, szczególności z art. 243 ustawy o finansach publicznych.  

W roku 2023 planuje się emisję obligacji  w kwocie 4 500 000,00 zł. Wykup obligacji wyemitowanych 

w 2023 roku, w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Włocławek, zaplanowano w latach 2036-

2038, co gwarantuje prawidłowy poziom wskaźników wynikających z ustawy o finansach 

publicznych, szczególności z art. 243 ustawy o finansach publicznych. 
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Celem emisji jest pozyskanie środków na finansowanie planowanego deficytu budżetu i spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań. 

 

Pani Radna Magdalena Nowak przekazała, że  na komisji, która odbyła się przed dzisiejszą sesją  było 

zadanych wiele pytań i wiele merytorycznych odpowiedzi, które rozwiały wiele wątplwości.  

 

Wiceprzewodniczacy Rady Pan Dariusz Gliszczyński stwierdził, że ma bardzo dużo wątpliwości co do 

słuszności podjęcia tej uchwały. Dodał, że po dyskusji z Klubem Radnych postanowił warunkowo 

zagłosować za uchwałą. Warunkowo, bo nie jest do końca przekonany.  

 

Radny Pan Zbigniew Lewandowski stwierdził, że na komisji project uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Na Komisji w dniu dzisiejszym było dużo pytań, ale to słusznie, bo trzeba pytać, rozwiewać wątpliwości, 

żeby być pewnym podjętej decyzji. Zaznaczył, że na poprzedniej sesji nikt z Radnych opozycji nie 

zagłosował przeciw uchwale, tylko wstrzymano się od głosu. Gmina powinna iść do przodu.  

 

Radny Pan Tomasz Nowacki stwierdził, że Gmina cały czas idzie do przodu, jest chwalona przez inne 

samorządy i można uznać, że jest jakby wzorem do naśladowania.  

 

Następnie głos zabrała Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska, która odniosła się do wypowiedzi 

Pana Wiceprzewodniczącego, który stwierdzi, że zagłosuje warunkowo w uzgodnieniu z klubem.  

Dodała, że zrozumiałe jest, że kogoś może nie być na sesji, każdy ma swoje życie i swoje sprawy, ale 

jest też praca społeczna, praca na rzecz mieszkańców, mieszkańców, którzy nam zaufali. Zrozumiałe, 

że są wątpliwości, ale Pani Wójt różnież by chciała, żeby ktoś te wątpliwości rozwiał, czy  subwencja 

oświatowa, którą dostaliśmy na ten rok wystarczy? Czy raty kredytu będą już stabilne? Czy koszt energii 

jeszcze wzrośnie? Czy wystarczy nam pieniędzy, żeby te wszystkie wydatki pokryć? Kto może dzisiaj 

wprost odpowiedzieć na te pytania?  

“Uchwała nie została podjęta na poprzedniej sesji, mimo iż każdy z Radnych wiedział, że wymagana 

jest bezwzględna większość głosów, o czym informował dodatkowo Pan Przewodniczacy przed 

głosowaniem. Staramy się myśleć gospodarczo i szanujemy czas i pracę Państwa Radnych, ale to 

powinno być również w drugą stronę. Uszanujcie naszą pracę, nasze wysiłki i starania, pracę kadry 

pracowniczej, pracę Pani Skarbnik i moją. Dlaczego bez merytorycznego uzasadnienia głosuje się nie,  

bo nie? 

Ja wiem, że macie państwo prawo być przeciw,  wstrzymać się, ale gdy jest głosowanie bezwzględną 

większością głosów to trzeba byłoby się zastanowić co oznacza wstrzymanie się kiedy nie ma tej pewnej 

ósemki, która podejmuje decyzję  proste , medialne ale i trudne , między innymi opłata za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Dokładnie państwo wiecie, że musiała być podwyżka ale to 

jest uchwała nie medialna, bo ja kiedyś powiem na zebraniu ale ja nie byłam za. Drodzy Państwo tą  

uchwałę ktoś musi podjąć i to jest ta ósemka, która na swoje barki bierze pełną 

odpowiedzialność a Rada Gminy to 15 radnych, to 15 odpowiedzialnych radnych, którzy powinni to 

przeanalizować.  



 4 

Pani Radna Magdalena Nowak na komisji powiedziała, że odbyła 6 merytorycznych spotkań z 

fachowcami i coż się stało?  Spotkania  pokazały Pani Radnej, że te  obligacje nie są czymś bezprawnym 

nieuzasadnionym i nie merytorycznym,  tak sądzę z pani głosowań. Ja teraz się boję występować o 

środki zewnętrzne, które mają takie zasady jakie mają. Ja je zdobędę a nie będę miała na wkład własny 

po państwo powiecie: “ale my się wstrzymaliśmy”,  wtedy kiedy podejmujemy kluczowe decyzje dla 

rozwoju Gminy, gdzie podejmujemy konsekwencje działań z grudnia 2021 roku.  

Szanowni Państwo Radni, ja jeszcze raz proszę, współpracujecie z klubem dla dobra 

Gminy Włocławek, bo my z wami współpracujemy merytorycznie personalnie I chcemy żeby tak było, 

żebyście powiedzieli,  że faktycznie ta gmina teraz się bardzo dobrze rozwija i jest wzorem dla innych 

samorządów”.  

 

Z uwagi na wyczerpanie tematu Pan Przewodniczący  poprosił o opinie Komisji Budżetu, Finansów, 

Promocji Wsi i Spraw Europejskich.  

Pan Radny B. Wrocławski Przewodniczący Komisji przekazał, że członkowie Komisji Budżetu, 

Finansów, Promocji Wsi i Spraw Europejskich  pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  

Pan Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę Nr L/360/22 Rady Gminy Włocławek                             

w sprawie  emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w uchwały 

głosowało 13 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.   

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości                                   

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy Włocławek.  

 

Ad. 5. Zamknięcie obrad L Sesji Rady Gminy Włocławek. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Pan Przewodniczący o godz.16.30  zamknął obrady L Sesji 

słowami: „Zamykam obrady L Sesji Rady Gminy Włocławek VIII kadencji. 

Dziękuję wszystkim bardzo serdecznie.”  

 

Sporządziła:  

A. Seroczyńska  

 

 

      Przewodniczący 

Rady Gminy Włocławek 

     Zbigniew Reniecki  

 

 

 

 


